
به دنبال چهارمين قهرماني استقلال هستيم!
افتخ��اري در حالي سرپرس��ت باش��گاه 
استقلال شد که در اولين وعده تبليغاتي اش 
شعار قهرماني داد، آن هم وعده چهارمين 
قهرماني در آس��يا! اين در حالي است که 
استقلال تا پيش از اين دو بار قهرمان آسيا 
شده است. سيدرضا افتخاري در نخستين 
روز حضورش در باشگاه استقلال گفت: »حدود ۲۵ سال است که 
در فوتبال حضور دارم و در آن بزرگ شده ام. هدف ما اين است که 
استقلال را به جايگاه اصلي خودش بازگردانيم. استقلال افتخارات 
زيادي داشته و مي خواهيم اين تيم را براي چهارمين بار قهرمان آسيا 
کنيم! مطمئناً اگر من در استقلال موفق نشوم، ديگران هم نمي توانند 
موفق شوند. بايد تمام تلاشمان را انجام دهيم تا تيم نتيجه  بگيرد. در 

حال  حاضر همه بايد از تيم حمايت کنند.«

المپيكي مسابقه بدهيد
اشك ها و لبخندهاي ورزشكاران بازنده و برنده در المپيك ريو از همين 
روزهاي اول، عكس هاي تماشايي را در قاب دوربين ها ثبت کرده است، 
عكس هايي که نش��ان از اهميت بالاي بزرگ ترين جشن ورزشي دنيا 
براي کش��ورهاي ش��رکت کننده دارد. ديروز بود که اش��ك هاي نواك 
جوکوويچ، تنيسور شماره يك دنيا پس از حذف زودهنگام از المپيك در 
صدر خبرهاي المپيك بود يا اشك هاي از سر شوق ورزشكار کوزويي که 
توانسته بود اولين مدال تاريخ ورزش اين کشور را در المپيك ثبت کند 
از تصاوير ديدني ثبت شده تا اينجاي المپيك است و نشان مي دهد که 
ورزشكاران حاضر در المپيك، بالاترين انگيزه ممكن را دارند. رقابت هايي 
که آمال و آرزوهاي يك ورزش��كار اس��ت و چهار س��ال براي حضور و 
درخشش در آن تمرين مي کند و سختي مي کشد تا در المپيك بتواند با 
بالا بردن پرچم کشورش، با نتيجه اي که مي گيرد، کارنامه ورزشي اش را با 
مدال المپيك پربار کند. به نظر مي رسد اما برخي المپيكي هاي کشورمان 
هنوز پي به اهميت بالاي مسابقاتي مانند المپيك نبرده اند و انگيزه کافي 
براي درخشش در اين رقابت ها را ندارند. ملي پوشان واليبال کشورمان 
از جمله ورزشكاراني هس��تند که هنوز نمي دانند که در ميدان بزرگي 
مانند المپيك حضور دارند و اين مس��ابقات فراتر از ليگ جهاني يا جام 
جهاني واليبال است و با مسابقاتي که تاکنون شرکت کرده اند، از زمين تا 
آسمان تفاوت دارد. اگر آنها هر ساله در ليگ جهاني به ميدان مي روند، در 
المپيك، اين اتفاق هر چهار سال يك بار برايشان اتفاق مي افتد و در ريو 
تازه بعد از ۵3 سال واليبال المپيكي شده و نسل حاضر در تيم ملي، دو 
دوره پشت درهاي بسته المپيك ماندند و اين نشان از کار با ارزش شان در 
صعود به المپيك ريو دارد. با وجود اين، اما تماشاي مسابقه اول واليبالي ها 
در المپيك ريو برابر آرژانتين نشان داد که بلندقامتان کشورمان با تمام 
شايستگي هايي که تا پيش از المپيك در ميادين مختلف از خودشان بروز 
داده اند، آن انگيزه المپيكي که يك ورزشكار را براي موفقيت به جلو هل 
مي دهد، در اين تيم مشاهده نمي شود و به نظر مي رسد ملي پوشان در 
المپيك هم در انتظار جوي مانند ليگ جهاني و ساير مسابقات سطح اول 
هستند. به همين خاطر مقابل آرژانتين نتوانستند نمايشي در خور شأن 

نام ايران داشته باشند و المپيكي هم بازي نكردند. 
هرچند لوزانو بعد از شكس��ت مقابل آرژانتين تأکي��د کرد که تيمش 
مشكل فني داشته نه رواني، اما برخلاف نظر سرمربي آرژانتيني به نظر 
مي رسد واليباليست ها بيشتر از آنكه ضعف هاي فني شان در اين مسابقه 
به چش��م بيايد، از نظر رواني و روحي آماده حضور در مسابقاتي مانند 
المپيك نشده اند، به خصوص اينكه حرکات و واکنش هايشان در جريان 
بازي نشان مي داد که آنها شكس��ت را پذيرفته اند و از اينكه در اولين 
مسابقه تاريخ واليبال ايران در المپيك، مقابل تيمي که چند هفته قبل 
آن را شكست داده اند، باخته اند،کمتر تلاشي براي جبران انجام مي دادند 
و خنده ها و بي تفاوتي برخي بازيكنان پس از دست دادن امتيازها، نشان 
مي داد که آنها به اهمي��ت نتيجه اي که در مس��ابقه مي گيرند، واقف 

نيستند و مي گويند در مسابقات بعدي جبران مي کنند!
البته واليبالي ها از همان آغاز المپيك نش��ان دادند که هنوز نتوانسته اند 
بزرگي المپيك را درك کنند و عدم ش��رکت سه س��تاره واليبال در رژه 
افتتاحيه به بهانه بي اعتنايي کميته ملي المپيك به سرپرست تيم واليبال 
يكي از حاشيه هاي خبرس��ازي بود که به همين خاطر رقم خورد و ثابت 
کرد که واليبالي ها همچنان در فضاي ساير بازي هايي که شرکت کرده اند، 
سير مي کنند و نمي دانند که هرگونه حرکاتشان در ميداني به نام المپيك 
که تيم هاي رشته هاي مختلف کش��ورمان زير پرچم ايران در قالب يك 
کاروان شرکت مي کنند، زير ذره بين قرار دارد و مي تواند حاشيه ساز شود و 
حرکت شان کل کاروان را به حاشيه ببرد. اعتراض به نوع و کيفيت لباس ها 
و در ادامه با شكست مقابل آرژانتين پازل انگيزه کافي نداشتن واليبالي ها 
را کامل کرد. به همين خاطر به نظر مي رس��د که در اولين مرحله، بايد 
واليباليست ها از جنبه رواني براي مسابقات بزرگي مانند المپيك توجيه 
شوند و به آنها گوشزد شود که براي چه به برزيل آمده اند، نكته اي که رئيس 
فدراسيون واليبال هم پس از شكست مقابل آرژانتين، به آن اشاره کرد و 
بايد اميدوار بود که در ادامه المپيك، بلندقامتان کشورمان که در پنج سال 
گذشته نام ايران را در بين تيم هاي مدعي دنيا مطرح کرده اند، با علم به 
تفاوت المپيك با ساير مسابقات، تمام تمرکزشان را روي مسابقه بگذارند 
و با انگيزه اي در حد مسابقاتي مانند المپيك براي پيروزي تلاش کنند. در 
آن صورت خواهند توانست مانند تمام مسابقاتي که در چند سال گذشته 

شرکت کرده اند، سربلند بيرون بيايند.

اولين گل زلاتان جام را به منچستريونايتد داد

مورينيو: قهرماني تقديم به فان خال
شياطين سرخ اولين قهرماني خود پس از ناکامي هاي فصل پيش 
را با خوزه مورينيو جشن گرفتند. جام خيريه )کاميونيتي شيلد( 
امسال رقابتي بود بين منچستريونايتد و لسترسيتي که در نهايت 
نيز گل پيروزي بخش زلاتان ابراهيموويچ جام قهرماني را به دست 
سرخپوش�ان رس�اند. آقاي خاص که در اولين مح�ک جدي اش 
سربلند شده و بيست و سومين قهرماني دوران مربيگري اش را به 
دست آورده، اميدوار است با شروع ليگ برتر منچستر را به روزهاي 
اوجش بازگرداند. با اين حال طرفداران يونايتد نگران اين هستند 
که خاطرات تلخ ش�ان با ديويد مويس تکرار شود چراکه سرمربي 
اسبق اين تيم نيز در اولين گام قهرماني سوپرجام را کسب کرده بود. 

  خوزه روي ابرها
اهداف بزرگي در س��ر دارد و قطعاً به هيچ وجه با گرفتن اين جام اشباع 
نخواهد ش��د. خوزه مورينيو پس از چند ماه خانه نش��يني پيش��نهاد 
وسوسه انگيز يونايتد را پذيرفت و حالا مسئوليت بزرگي به گردن دارد. 
سرمربي تازه وارد منچستريونايتد قهرماني يك ش��نبه شب را آغاز راه 
موفقيت تيمش خواند: »پيروزي مهمي کسب کرديم و بايد خاطرمان 
باشد که کارهاي زيادي براي انجام دادن داريم. اين نمايش فوق العاده 
خوبي براي ما نبود ولي شروع با يك پيروزي را دوست دارم و از آن راضي 
هستم. همچنين بايد اين قهرماني را به کسي تقديم کنم که باعث شد ما 
به اينجا برسيم يعني لوئيز فان خال که با قهرماني در جام حذفي اجازه داد 
ما برابر لسترسيتي به ميدان برويم. همچنين اين قهرماني را مي خواهم به 
بازيكناني تقديم کنم که ديگر در کنار ما نيستند و از تيم جدا شده اند.«  
درخشش زلاتان در اولين بازي اش با پيراهن قرمزها تمجيد مورينيو را 
به همراه داشت: »زلاتان بازيكني است که براي موفقيت به همكاري بقيه 
بازيكنان نياز دارد. اگرچه او بازيكن سريعي مثل جيمي واردي نيست، اما 

بايد کاري کنيم که تيم براي او موقعيت گل ايجاد کند.«
  حق ما باخت نبود

سرمربي قهرمان ليگ جزيره از نتيجه به دست آمده اصلًا راضي نيست. 
کلوديو رانيري معتقد است بازي بايد به وقت اضافي کشيده مي شد و 
لستر مي توانست پيروز ميدان باشد: »درست است در اين ديدار تن به 
شكست داديم اما از عملكرد بازيكنان رضايت دارم و عادلانه اين بود که 
بازي به ضربات پنالتي کشيده شود. به هر حال اين فوتبال است و برابر 
تيم هاي بزرگ، هر اتفاقي ممكن است رخ بدهد. هدف اصلي ما در فصل 
جديد کسب 40 امتياز است. خواهش مي کنم نخنديد و اين سخنان من 
را جدي بگيرد. تواضع، فلسفه من و لسترسيتي است. فصل قبل دست 

به شگفتي بزرگي زديم و جام قهرماني را بالاي سر برديم.« 
  روزهاي خوب زلاتان

ايبرا پس از شنيدن پيشنهاد آقاي خاص تعلل نكرد و بلافاصله تصميم 
گرفت از پاريس��ن ژرمن به منچستر برود. مهاجم س��وئدي در اولين 
حضور رسمي اش با پيراهن ش��ياطين گل قهرماني را به ثمر رساند و 
پاسخ اعتماد سرمربي اش را داد. زلاتان ابراهيموويچ از اينكه به يونايتد 
آمده رضايت کامل دارد: »بازي در منچس��تريونايتد حس خوبي دارد 
و همين اس��ت که برايم اهميت دارد. ما تازه در ابتداي راه هستيم. به 
هدفمان دست پيدا کرديم. اين سي و يكمين قهرماني من در فوتبال 
است. مي خواهم با منچستريونايتد جام هاي زيادي به دست آورم و به 
همين خاطر هم چنين تيمي را انتخاب کردم. روزهاي خوبي در انتظار 

زلاتان در منچستريونايتد است.« 
  پوگبا در منچستر

پل پوگبا يكي از بازيكنان مورد علاقه مورينيو است که سران باشگاه براي 
به خدمت گرفتن او حاضر به پرداخت 100 ميليون يورو شده اند. بازيكن 
فرانس��وي يوونتوس به رغم مخالفت هاي آلگري، سرمربي اين تيم براي 
جدايي در تست هاي پزشكي منچس��تريونايتد شرکت کرده و پيوستن 
اين بازيكن به جمع شياطين قطعي شده است. پوگبا که سه سال براي 
يونايتد بازي کرده در فصل گذش��ته براي بانوي پير هشت گل زد و 13 
پاس گل نيز به هم تيمي هايش داد. در صورتي که اين قرارداد امضا شود 
پوگبا گران قيمت ترين بازيكن جهان لقب مي گيرد. موضوعي که مورينيو 
اينگونه به آن واکنش نشان داد: »فكر نمي کنم وقتي رئال مادريد گرت بيل 
و کريستيان رونالدو را به خدمت گرفت و رکورد جهان را شكست اينقدر 
مورد بحث رسانه ها قرار گرفت. پوگبا بازيكن بزرگ و باکيفيتي است و براي 
برنده شدن به اينجا آمد. خيلي خوشحالم که از اين به بعد او را در ترکيب 

خودم دارم. حضور او مي تواند باعث پيشرفت تيم شود.«

س�ي و يکمي�ن دوره بازي هاي المپي�ک 2016 
ريودوژانيرو در حالي به ميزباني برزيل پيگيري 
مي شود که دومين روز اين رقابت ها نيز با اخبار 
خوش�ي براي ايراني ه�ا همراه نبود. شکس�ت 
شاگردان لوزانو در نخستين گام برابر آرژانتين 
و حذف روزبهاني، اخبار و اتفاقات ناخوش�ايند 
دومين روز از حضور کاروان ايران در سرزمين قهوه 
بود تا همچنان المپيکي هاي کشورمان براي کسب 
اولين مدال، چشم به روزهاي آينده داشته باشند. 

  حذف تنها بوکسور کاروان ايران
بعد از اش��ك هاي الهه احمدي در نخس��تين روز از 
مسابقات ريو در پي کسب مقام ششم، اين بار نوبت به 
روزبهاني بود که در پي حذفي زودهنگام، اشك بريزد.

احس��ان روزبهاني، تنها نماينده بوکس ايران در ريو 
نخستين ورزشكار کشورمان بود که بامداد دوشنبه 
و در دومين روز المپي��ك روي رينگ رفت اما تنها با 
يك امتياز، مس��ابقه خود را به حريف هلندي واگذار 
کرد. بوکسور وزن 81- کيلوگرم ايران راند اول و دوم 
را با نتيجه يكسان 9 بر 10 به دارنده طلاي مسابقات 

ارتش هاي جهان و نقره اروپا واگذار کرد اما راند سوم را 
با برتري 10 بر 9 برابر اين پليس هلندي به پايان رساند 
ولي به دليل يك امتياز اختلاف، داور دست بوکسور 
هلندي را بالا برد تا روزبهاني خيلي زود از اين رقابت ها 
حذف شود. روزبهاني که قبل از حضور در رقابت هاي 
ريو ابراز اميدواري کرده بود که بار ديگر با ناداوري مواجه 
نشود، اين بار هم حذف خود از المپيك را داور مسابقه 
خواند: »تنهاي تنها بودم و هيچ پشتوانه اي نداشتم چون 
کسي را نداريم ما را به يك بوکسور ضعيف مي بازانند. در 
اين بازي اصلاً مشتي نخوردم و حريف هم خطا کرد ولي 
باز هم دست حريفم را بالا بردند. تمام تلاشم را کردم، 
من تمامي حريفان س��رتر از اين هلندي را شكست 
دادم، اما باز هم داوران مرا بازاندند و نمي دانم چرا دست 
بوکسور هلندي را بالا بردند.« احدي، سرمربي روزبهاني 
هم البته معتقد است که حق شاگردش در اين رقابت 
شكست نبوده است: »احسان، بازيي را که مي خواستيم 
را به نمايش گذاشت اما چشم داور،  حريفش را گرفت. 
او با گلوله بسته بازي کرد و شايد در اين سه راند سه 
تا چهار مش��ت خورد ولي نظر نهايي، نظر داور است. 

البته همه حريفان نزديك به هم هستند و در المپيك 
ضربه هاست که نتيجه مي س��ازد، اما ما تلاشمان را 

کرديم ولي،  شرمنده مردم هستيم.« 
استكي، سرمربي سابق تيم ملي بوکس نيز معتقد 
است که دست احس��ان روزبهاني در مبارزه مقابل 
نماينده هلند مي توانست از سوي داوران به عنوان 
برنده بالا برود. هرچند که ش��ايد ح��ذف تلخ تنها 
نماينده المپيكي ايران، پيامد جنگ دو ساله روزبهاني 
و فدراس��يون بود که باعث باخت بوک��س ايران به 

خودش شد نه داوري يا حريف هلندي. 
  انتقام ولاسکو از واليبال ايران

شكست واليبال ايران در گام نخست برابر آرژانتين، 
حاش��يه هاي اين تيم را بعد از اتفاق��ات افتتاحيه 
تكميل کرد. شاگردان لوزانو که پيش از اين در هر 
چهار مصاف خود با آرژانتين برنده بودند، در روزي 
که اص��لاً در حد و اندازه هاي المپي��ك نبودند، در 
پنجمين رويارويي خود با ياران ولاسكو، با امتيازهاي 
)۲۵ - ۲3، ۲6 - ۲4، ۲۵ - 18( 3 ب��ر صفر باختند 
تا سرمربي سابق تيم ملي واليبال ايران،  انتقام چهار 

شكست قبلي اش را در اين بازي بگيرد.
  داورزني،  رئيس فدراسيون واليبال با گلايه از نتيجه 
رقم خورده گفت: »واليبال بعد از ۵3 سال المپيكي 
شد، ورود تيم ملي به حاشيه جز لطمه نتيجه ديگري 
ندارد. بازيكنان نبايد فرام��وش کنند با چه هدفي 
اينجا آماده اند، انتظارم اين است که شرايط را درك 
کنند.« لوزانو، سرمربي تيم ملي نيز بعد از تبريك 
به هموطنان��ش بابت اين برد، مش��كل تيم ملي را 
تكنيكي و تاکتيكي خواند: »اين اولين باري است که 
در المپيك برابر آرژانتين بازي مي کنم و اين برد را به 
آنها تبريك مي گويم. باخت ما به دليل اولين حضور 
يا مس��ائل روحي رواني نبود، مشكل ما تكنيكي و 
تاکتيكي بود و اميدوارم بتوانم شاگردانم را براي بازي 
بعدي ريكاوري کنم.« سعيد معروف،  کاپيتان تيم 
ملي که هنوز هم هجمه انتقادات از او بابت عدم حضور 
در افتتاحيه پابرجاست،  بعد از اين باخت گفت: »بازي 
سختي مقابل آرژانتين داشتيم، مي توانستيم بهتر 

باشيم اما نشد، اميدوارم بازي بعدي بهتر باشيم.«
محمودي، پشت خط زن تيم ملي نيز تأکيد کرد که 
اشتباهات فردي در اين بازي زياد بود: »روز بزرگي 
براي ما بود، چراکه نخستين مسابقه المپيكي خود را 
تجربه مي کرديم، اما اشتباهات فردي زيادي داشتيم 

که همين امر موجب شد تا نتيجه را واگذار کنيم.«
ولاسكو، سرمربي تيم ملي واليبال آرژانتين اما تأکيد 
کرد که هر مسابقه ش��رايط خاص خود را دارد و به 
هيچ عنوان نمي توان گفت که برنده بازي بعد ايران 

و آرژانتين چه تيمي خواهد بود. 
  نمايندگان ايران در روز چهارم

در ادامه رقابت هاي ريو، کاروان ايران در چهارمين روز 
اين مسابقات،  در سه رش��ته ورزشي نماينده خواهد 
داش��ت. در تيراندازي )تپانچه ۲۵ متر زنان( گلنوش 
سبقت اللهي مسابقه مي دهد. مسابقات تيراندازي از 
ساعت 16:30 در مقدماتي بخش دقت و ساعت 19:30 
مقدماتي بخش سرعت برگزار مي شود و نفرات برتر نيز 

ساعت ۲3 در فينال با يكديگر به رقابت مي پردازند. 
مس��ابقات مقدماتي جودو نيز از س��اعت 17:30 
برگزار مي شود که در اين رقابت ها سعيد مولايي، 
 ج��ودوکار وزن 81- ، تنها نماين��ده کاروان ايران 
است که در صورت عبور از س��د رقبايش، ساعت 
۲۲:30، در فينال اي��ن رقابت ها به ميدان خواهد 
رفت.  آخرين ورزشكار کاروان امام رضا)ع( در روز 
چهارم، آريا نسيمي شاد است که براي نخستين بار 
موفق به کسب سهميه شناي المپيك براي ايران 
شد. نسيمي شاد ساعت ۲0:30 در مرحله گروهي 

مسابقات شناي ۲00 متر قورباغه به آب مي زند. 
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جنگ رواني خودساخته را باختيم
شكس��ت تيم ملي واليبال در اولين بازي 
خود در المپيك ريو با توجه به جنگ رواني 
که خودمان ب��ه راه انداخت��ه بوديم، قابل 
پيش بيني بود. واليبال ايران براي رسيدن 
به المپيك س��ختي هاي زيادي را تحمل 
کرد و در نهايت پس از پن��ج دهه اين آرزو 
به واقعيت تبديل شد. با توجه به اينكه تيم 
ملي راه دش��واري را براي کس��ب سهميه 
پشت سر گذاشته بود نبايد با پيش کشيدن 
بحث نداشتن آناليزور جنگ رواني به راه مي انداختيم که به ضرر خودمان 
تمام شود. برخلاف آنچه انتظار مي رفت پيش از رويارويي با آرژانتين بحث 
صادر نشدن  اي دي کارت آناليزور به ميان آمد، موضوعي که به هيچ وجه 
نبايد تا اين اندازه به آن مي پرداختيم. به نظر مي رسد با طرح اين موضوع 
تلاش شد تا شكست احتمالي مان در بازي اول در ذهن واليبال دوستان 
جا بيفتد و به نوعي هشدار باخت از قبل داده شده بود. متأسفانه جنگي 
که خودمان به راه انداختيم را باختيم و اين حاشيه به شدت به تيم ضربه 
زد. در واقع خودمان شانس شكس��ت مان را افزايش داديم. در حالي که 
خوليو ولاسكو، مربي- روانشناس بزرگي است که در چنين مواردي هرگز 
خودش و تيمش را وارد حاشيه نمي کند. با اين وجود هنوز اول راه هستيم 
و امكان برد و باخت همه تيم ها وجود دارد. بازي هاي پيش رو همگي دشوار 
هستند و حريفان بعدي قطعاً تمام قدرتشان را به نمايش مي گذارند. باخت 
به آرژانتين نتيجه اي نيس��ت که تيم ملي واليبال ايران را زير سؤال ببرد 
اما  اي کاش بهتر بازي مي کرديم و با نتيجه بهتري شكست مي خورديم. 
ملي پوشان کشورمان باتجربه هستند و در بازي هاي بزرگي حاضر بوده اند. 
قطعاً مي توانيم با تمرکز و تلاش بيشتر باز هم دست به کارهاي بزرگ بزنيم 
و نتايج غيرقابل پيش بيني رقم بزنيم. همچنان شانس صعود را داريم و 
مي توانيم س��اير تيم ها را ببريم. منتها با نتيجه اي که مقابل آرژانتين به 
دست آورديم کارمان دشوار شده و براي آنكه به هدف بزرگي که در سر 

داريم برسيم بايد تلاشمان را چند برابر کنيم.
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كفش  هاي قاسمي را دزديدند
با اتمام رقابت هاي ليگ برتر دووميداني 
و در حالي که رضا قاس��مي، دونده 100 
متر المپيكي کشورمان در حال مصاحبه 
با اصحاب رسانه بود کفش هايش دزديده 
شد، ارزش کفش هاي مس��روقه به اين 
جهت بالاست که قرار بود قاسمي با اين 
کفش ها در المپيك مسابقه دهد. حال اين کفش ها توسط شخصي 
ناشناس به سرقت رفته، به همين دليل و با توجه به صحبت هاي 
قاسمي، قرار اس��ت اين ورزش��كار با کفش هاي پاره در المپيك 
شرکت کند. گفته مي شود با توجه به اينكه احسان حدادي، پرتابگر 
ديسك المپيكي کشورمان در اردوي آمادگي امريكا به سر مي برد 
از وي خواسته شد تا براي دونده المپيكي کشورمان کفش تهيه 

کند تا بدون هيچ دغدغه خاصي در المپيك شرکت کند.

سعيد احمديان

مشكل ملي پوشان سرباز حل شد
بالاخره پ��س از ماه ها انتظار و پافش��اري 
که کرش داش��ت مذاکرات فدراسيون با 
نيروه��اي مس��لح نتيجه داد و مش��كل 
ملي پوشان سرباز حل شد. مهدي تاج درباره 
مذاکرات فدراس��يون فوتبال با مسئولان 
نيروهاي مسلح، گفت: »پيرو پيگيري ها و 
جلساتي که برگزار شد و محور آن استفاده از قابليت هاي کشور براي 
تيم ملي فوتبال بود، خوشبختانه با مساعدت هاي صورت گرفته از 
سوي ستاد کل نيروهاي مسلح اين اتفاق افتاد و تيم ملي مي تواند 
از بازيكنان مدنظر خود استفاده کند.« تنها بازيكن ملي پوشي که به 
دليل سربازي همچنان دوران خدمتش ادامه دارد، سروش رفيعي 
است که با مساعدت ستاد کل نيروهاي مسلح اين بازيكن هم مي تواند 

از اين پس تيم ملي را در سفرهاي برون مرزي همراهي کند. 

پرواز فرنگي كاران به ريو
بعد از سه طلاي کشتي فرنگي کشورمان در المپيك لندن، در ريو هم نگاه ها 
به بنا و شاگردانش است تا موفقيت هاي المپيك گذشته را اين بار در برزيل 
تكرار کنند. فرنگي کاران که رقابت هايشان را از هفته آينده در المپيك ريو 
آغاز مي کنند، بامداد ديروز به برزيل رفتند تا آماده حضور در اين مسابقات 
شوند. حميد سوريان، اميد نوروزي، سعيد عبدولي، حبيب الله اخلاقي، قاسم 
رضايي و بشير باباجان زاده ش��ش نماينده کشتي فرنگي ايران در المپيك 
۲016 هستند. محمد بنا نيز همانند دوره قبل سرمربيگري تيم اعزامي ايران 
را برعهده دارد. رقابت هاي کشتي فرنگي المپيك ريو از ۲4 مرداد ماه و با رقابت 

حميد سوريان و سعيد عبدولي در روز نخست اين مسابقات آغاز مي شود. 

رقابت  هاي فوتبال المپيك ۲016 ريو با توقف دوباره برزيل ميزبان 
ادامه پيدا کرد. در جريان اي��ن بازي ها و در گروه اول برزيل مقابل 
عراق به تساوي بدون گل رسيد تا سلسائو حتي با نيمار هم موفق 
به گلزني نش��ود. برزيلي ها در بازي آخر اين گ��روه بايد به مصاف 
دانمارك برون��د، تيمي که ديروز يك بر صف��ر آفريقاي جنوبي را 
شكست داد تا با چهار امتياز صدرنشين گروه شود. به نظر مي رسد 

تراژدي المپيك باز هم براي برزيل در حال تكرار است. در گروه دوم 
 سوئد يك بر صفر مغلوب نيجريه ش��د و ژاپن و کلمبيا به تساوي 
۲ -۲ رس��يدند. در گروه س��وم مكزيك ۵ بر يك مقابل فيجي به 
پيروزي رسيد و آلمان و کره جنوبي با تساوي پرگل 3- 3 به کارشان 
پايان دادند. در گروه چهارم هم آرژانتين ۲ بر يك الجزاير را برد و 

پرتغال هم با همين نتيجه هندوراس را از پيش رو برداشت.

عراق ترمز برزيل را كشيد

فلپس كسب طلا را آغاز كرد
نام مايكل فلپس در المپيك با مدال طلا عجين شده است. شناگر 
31 ساله امريكا که از 19 سالگي و المپيك ۲008 پكن جمع کردن 
مدال طلاي شناي المپيك را آغاز کرد، ديروز در جريان رقابت هاي 
شناي 4 در 100 متر المپيك ريو، نوزدهمين مدال طلاي المپيك 

خود را هم به دست آورد تا دست نيافتني تر از قبل شود.

جوان ترين ورزشكار المپيك
گوريا سينگ، شناگر نپالي با 13 سال سن، جوان ترين ورزشكار المپيك 
ريو به حساب مي آيد. اين شناگر نوجوان توانست در مسابقه 100 متر 
کرال پشت در گروه خود اول شود. البته در ادامه مسابقات نتوانست موفق 
شود و حذف ش��د. او مي گويد: »وقتي رکوردم را روي اسكوربرد ديدم 
بسيار هيجان زده شده بودم، خوشحالم که باعث افتخار کشورم شدم.«

سخت  ترين شكستم بود
شكس��ت نواك جوکوويچ در برابر خوان مارتي��ن دل پوترو در جريان 
مسابقات تنيس المپيك ۲016 مهم ترين خبر روز سوم مسابقات بود. مرد 
اول تنيس جهان در اولين ديدار خود ۲ بر صفر مقابل حريف آرژانتيني 
خود شكست خورد تا با چشماني اشكبار با المپيك وداع کند. جوکوويچ 

گفت: »يكي از سخت ترين شكست هاي زندگي ورزشي ام بود.«

جبارقوچاننژاد

کارشناس واليبال

قرار نبود هندبال المپيكي شود!
 سيدابوالحسن مهدوي، رئيس فدراس��يون هندبال گفت: »برخي افراد 
کم لطفي کرده و گفته اند که من وعده هايي دادم که محقق نشده است. 
آيا مي توان با چند ماه فعاليت به المپيك رفت؟ از طرف من وعده اي داده 
نشد بلكه من فقط اهداف را بيان کردم و بايد بدانيم که هدف با وعده فرق 
مي کند. همه ملت مي دانستند که اختلاف ما با هندبال روز دنيا زياد است 
و براي رسيدن به تيم هاي برتر بايد يك برنامه ريزي دقيق داشت. من به 
عنوان رئيس نمي توانم قبل از تورنمنتي مانند انتخابي المپيك بگويم که 
ما تمام مسابقات را مي بازيم بلكه بايد اميد داشته باشم و اين اميد را به تيم 
منتقل کنم. هرچند که درون خودمان مي دانستيم که با قدرت هاي روز دنيا 

اختلاف داريم و اين موضوع را نمي توان در محافل عمومي مطرح کرد.«
------------------------------------------------------------
انصراف جودوكار عربستاني از مبارزه با حريف اسرائيلي

بانوي جودوکار عربس��تاني به دليل انصراف از روياروي��ي با حريف رژيم 
صهيونيستي در بازي هاي المپيك ريو، از دور رقابت ها کنار رفت. در حالي که 
کميته المپيك عربستان سعودي علت انصراف جود فهمي را آسيب ديدگي از 
ناحيه دست و پا در تمرينات اعلام کرده است، روزنامه صهيونيستي يديعوت 
آحرونوت علت کناره گيري اين بانوي جودوکار از بازي هاي المپيك ريو را 

خودداري او از رويارويي با حريفي از رژيم صهيونيستي عنوان کرد.

دنياحيدري
المپيك

شيوا نوروزي

واليبال و بوكس هم ضربه خوردند
پايان دومين روز المپيک با دست هاي خالي ورزشکاران ايران

كنار احمدي بودم طلا مي گرفت
المپيك ميدان شايسته هاست، ميداني که بايد براي آن هم به لحاظ جسمي آماده بود و هم به لحاظ 
روحي و رواني. اين را آنهايي که المپيك را تجربه کرده اند به خوبي مي دانند، به خصوص آنها که وظيفه 
هدايت ورزش��كاران المپيك را برعهده دارند. محمد بنا، سرمربي تيم ملي کشتي فرنگي يكي از اين 
چهره هاست. بنا که تيمش را راهي ريو کرده تا علاوه بر دفاع از عنوان قهرماني المپيك 
لندن بار ديگر افتخارآفريني و مدال آوري کند بابت عدم کسب نتيجه دلخواه در چند 
روز ابتدايي توسط ورزشكاران ايران به خصوص عنوان ششمي الهه احمدي، بانوي 
شايس��ته تيراندازي ايران ناراحت بود تا جايي که گفت: »وقتي پيش از المپيك با 
خانم احمدي صحبت مي کردم شرايط بسيار خوبي داشت. من متخصص تيراندازي 
نيس��تم، اما ايمان دارم اگر در ريو کنار احمدي بودم حتماً طلا مي گرفت. من 
اميدوارم پيش از شروع کار تيم ملي فرنگي،  کاروان ايران مدال آوري اش 
را آغاز کرده باشد و رشته هاي ديگر چراغ اول را روشن کرده باشند. بعد 
از آن هم کشتي فرنگي کار را ادامه دهد و سرانجام کشتي آزاد به عنوان 
برادر بزرگ تر پايان خوبي براي کاروان ايران رقم بزند. اميدوارم بتوانيم 
دوباره حماسه خلق کنيم و مردم را خوشحال کنيم. اميدوارم نه تنها 

طلاهاي لندن را تكرار کنيم بلكه تعداد آنها را هم افزايش دهيم.«

فقط براي ايران وزنه مي زنم
پارالمپيكي هاي ايران آرام آرام خود را آماده حضور در برزيل مي کنند. مردان و زناني که بي ترديد ش��اهد 
درو کردن مدال هاي رنگارنگ شان در ريو خواهيم بود. يكي از اين غرورآفرينان سيامند رحمان، وزنه بردار 
فوق سنگين و قوي ترين مرد پارالمپيك دنياست. سيامند رحمان درباره آخرين وضعيتش و توقع کسب مدال 
طلايي که از او وجود دارد نظرات جالبي دارد و مي گويد: »وقتي عنوان مي ش��ود که در 
پارالمپيك صددرصد مدال طلا مي گيرم. براي من استرس آور است. من تمرينات خوبي 
را پشت سر گذاشته ام و اميدوارم جواب زحمات مربيان و عزيزاني که برايم زحمت 
کشيده اند را بدهم. افتخارآفريني و شاد کردن دل مردم براي من حد و اندازه ندارد و 
ثبت رکورد تاريخي در پارالمپيك به نام ايران برايم افتخار است.« قهرمان وزنه برداري 
دنيا در خصوص شايعه وزنه زدن براي ديگر کشورها هم گفت: »تا روزي که 
وزنه مي زنم به نام کشورم ايران مسابقه مي دهم، رقابت با پرچم کشورم 
و ش��ادي مردم عزيزم براي من ميلياردها دلار مي ارزد.« رحمان 
با اشاره به کسب مقام شش��مي الهه احمدي ادامه داد: »وقتي 
مصاحبه خانم احمدي را ديدم، ناراحت شدم. او تيرانداز بسيار 
خوبي است و به نظرم مقامي که به دست آورده خوب است 

و ما به اين مقام افتخار مي کنيم و قدر آن را مي دانيم.«

فريدونحسن
المپيك


